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社會企業學術研討會論文摘要格式－範例 
 

社會創業行動中的關注議題與創新-以 TiC100 社會創業競賽探討 

Social Issues and Social Innovation in Social Entrepreneurship：a 
study on TiC100 Social Entrepreneurship Award 

 

沈秀娟1 HSIU-JIUAN SHEN 

 

摘要 
社會(區)創業的價值在於創業者的使命感、創新實踐的行動力及創造社會公眾的福祉。台灣

這十多年來，由民間組織開始倡議並透過社會(區)創業的本質發覺，台灣的各地角落早已有社會

(區)創業模式在默默耕耘，近年來政府也以相關政策推廣，開始受到更多人關注及參與，試圖透

過社會(區)創業模式改善社會問題及創造友善的經濟模式。 

  社會企業在台灣屬於發展階段，因此社會(區)創業的經驗便是一項很重要的社會資源。過去

的文獻比較多在社會(區)創業的組織研究，尚未有文獻進行創業者關注的問題及選擇的實踐方

法探討。本研究將以歷年來參加社會(區)創業競賽的團隊為研究對象，透過他們在參賽的計畫和

實作過程紀錄進行分析社會(區)創業所關注的社會議題和實踐方法的選擇，藉以瞭解台灣這幾

年的社會議題走向及社會(區)創業運用實踐方法，並期待更多社會企業相關組織能透過資料的

分享創造更多的社會價值。 

關鍵字：社會創業、社區創業、社會議題、社會創新、社會實踐 

 

Abstract 
The value of Social entrepreneurship is the mission of the entrepreneur, the action of innovative 

practice and the welfare of the public. Over the past more than 10 years, civil society organizations have 
discovered social entrepreneurship in Taiwan. In recent years, the government has also promoted. More 
people began to more attention and participation.They are trying to slove social problems and create a 
friendly economic model by the Social entrepreneurship model. 

Social enterprises are in the development stage in Taiwan. Therefore, the experience of social 
(community) entrepreneurship is a very important social resource. The past literature is more studied in 
the organization of social (regional) entrepreneurship. Entrepreneurship who haven't got literatures in 
social issue and practice methods. This study will focus on the teams that have participated in the social 
(community) entrepreneurial competition over the years. Analysis of the social issues and the choice of 
practices that are of concern to the social (community) entrepreneurship through their planning and 
implementation process records. To understand Taiwan's social issues trends and  the practice method 
application of social (community) entrepreneurship over the past few yearsin Taiwan. And look forward 
to more social enterprises organizations through the sharing of data to create more social value. 

Key words: Social entrepreneurship, Community entrepreneurship, Social Issues, Social 
Innovation, Social practice 
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社會企業學術研討會論文格式說明－中文版 
 

摘要格式 

1. 作者、題目以 1/4 頁為限。 

2. 中文、英文摘要並列。（英文稿件可以免除中文摘要） 

3. 摘要請涵蓋四部分。 

(1) 研究問題。 

(2) 理論觀點、背景或理論架構。 

(3) 研究方法。 

(4) 研究發現與成果。 

4. 中文 500 字左右，英文 400 字左右。（勿過於簡略，因為摘要需 Proceedings） 

關鍵字：3~6 組關鍵字。 

 

壹、論文格式 

來稿請用 A4 大小電腦用紙打字完成，由左而右橫向排列，並註明頁碼於頁面底端置中處。 

 研討會論文總頁數在 25 頁內。（不含參考文獻頁數） 

 碩士組論文總頁數在 35 頁內。（不含參考文獻頁數） 

 博士組論文總頁數在 40 頁內。（不含參考文獻頁數） 

以 WORD 排版與寄送，需符合學術論文之規定要求： 

 版面邊界每頁上下各留 2 cm、左右各留 2.5 cm 

 段落行距採單行間距、與前段距離 0 pt、與後段距離 6 pt 

 文字部分中文採用標楷體、英文及數字採用 Times New Roman 

 其它格式設定包括下列幾個部份： 

一、論文題目與作者 

論文題目宜簡明，字形為 16 點粗體，且必須置中於第一頁第一行中央。 

作者部分包含姓名，字型為 12 點，亦必須置中。 

二、內文 

內文字型均採用 11 點，文內所有出現之英文及數字部分請採用 11 點。 

三、章節與小節標題 

論文之各節標題應置於列之中央位置，小節標題則應從文稿之左緣開始，段落縮排及段落標號

方式與級數如下範例所示。 

範例 

 1 



壹、導論(字型為 16 點) 

一、研究設計(字型為 11 點) 

(一) 設計量表(左縮排 2 字元，字型為 11 點) 

1. 可信度(左縮排 4 字元，字型為 11 點) 

(1) …(左縮排 6 字元，字型為 11 點) 

a. …(左縮排 8 字元，字型為 11 點) 

(a)…(依此類推) 

 

貳、圖片、表格及方程式 

一、圖片 

圖標題必須置於圖片下方。若圖標題僅使用一行，則必須置中，否則應靠左對齊。 

範例 

 
圖1 XX 

資料來源：社團法人台灣社會企業創新創業學會（2019） 

 

二、表格 

表標題必須置於表格上方且置中。 

範例 

表1 XX 

 
資料來源：社團法人台灣社會企業創新創業學會（2019） 

 

三、方程式 

方程式應於上下各留一行空白。方程式應編號，編號靠左對齊並從1開始編列。 

範例 

方程式1 XX 
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參、參考文獻格式 

1. 任克敏、盧逸先（1995），“歐體科技政策的探討-兼論與我國科技產品之貿易”，台灣銀
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2. 國科會（1998），“中華民國科學技術年鑑：民國八十五年”。 
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4. Goto, A. and K. Suzuki (1989), “R&D capital, rate of return on R&D investment and spillover of 
R&D in Japanese manufacturing industries,” Review of Economics and Statistics, 71 (4), pp. 
555-564. 

5. OECD (1994), Science and Technology Policy: Review and Outlook, Paris. 

6. Porter, M.E. (1990), “The Competitive Advantage of Nations,” Free Press, New York. 
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社會企業學術研討會論文格式說明－英文版 

 

INSTRUCTIONS TO AUTHORS 
 

Author Author 
 

Abstract 
1. Manuscript title and author’s information, limited to 1/4 page. 

2. Abstract. 

3. Abstract includes: 

(1) Research problem. 

(2) Theoretical perspective, research background, and framework. 

(3) Methodology. 

(4) Results. 

4. Up to 400 words. 

Key words：3~6 phrases. 
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1. Formatting guidelines 
Papers must be prepared in A4 paper size (21cm x 29.7 cm) with a word count limit of 10,000 words 
(including references). The font is Times New Roman. Set 2cm for top/bottom margins and 2.5cm for 
left/right margins. Indent each paragraph and leave 1.5-line spaced between paragraphs. 

Please use MS WORD and email the manuscript by WORD and PDF. 

1.1 Manuscript title and author’s information 
Title of the paper is no more than 15 words, centered and in 16pt font. Author’s information includes 
affiliation, title, and email, in 12 pt. 

1.2 Content 
All text is in 10pt font single-spaced. 

1.3 Chapter title and sub-title 

Chapter title is centered, and sub-title will be placed even with the left margin. 

 

2. Figures and tables 
2.1 Figure 

Center the Figure and place the title below the figure. 

Example 

 
Figure1 XX 

 

2.2 Table 
Center the Table and place the title above the table. 

Example 

Table1 XX 

 
 

3. Reference 
1. Goto, A. and K. Suzuki (1989). R&D capital, rate of return on R&D investment and spillover of 

R&D in Japanese manufacturing industries. Review of Economics and Statistics, 71 (4), pp. 555-
564. 

2. OECD (1994). Science and Technology Policy: Review and Outlook. Paris. 

3. Porter, M.E. (1990). The Competitive Advantage of Nations. Free Press, New York. 
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